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عص�رآزادی: اقدامات انجام یافت�ه در رابطه با راه 
اندازی کارخانه نوآوری ش�هرداری تبریز در جلسه 
روز یکشنبه شورای اسلامی شهر تبریز بررسی شد.

عصرآزادی - سید سعید پیمان؛ شهریور سال گذشته 
آئین انعقاد تفاهم نام��ه راه اندازی کارخانه نوآوری تبریز 
مابی��ن معاونت علم��ی و فناوری ریاس��ت جمهوری و 
ش��هرداری تبریز با حضور معاون وقت علمی و فناوری 
رئیس جمهور شهریور برگزار شد تا سومین شهر دانش 
بنیان و فناوری کشور بیش از پیش در مسیر شکوفایی 
و نوآوری گام بردارد. بر همین اس��اس یکصد و س��ی و 
سومین جلسه ش��ورای اسلامی شهر تبریز صبح امروز 
با حضور دکتر فلاح مش��اور فناوری و نوآوری استاندار 
آذربایجان شرقی، دکتر جعفری راد رئیس پارک علم و 
فناوری آذربایجان شرقی و دکتر امامی رئیس بنیاد ملی 
نخبگان برگزار شد و اقدامات انجام یافته در رابطه با راه 
اندازی کارخانه نوآوری مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

ش�کاف عمیق تبریز با دیگر ش�هرها در زمینه 
صنایع فناورانه

ش��هردار تبریز در این جلس��ه اظهار کرد: بر اس��اس 
تفاهم نامه امضا شده مقرر بود بحث کارخانه نوآوری به 
طو مشترک توسط شهرداری و معاونت فناوری رئیس 
جمه��ور پیگیری و راه اندازی ش��ود. طرح یک فوریتی 
این کارخانه امروز ارائه می شود تا در صورت مساعدت، 
این موضوع آغاز شود. یعقوب هوشیار با بیان اینکه این 
کارخانه می تواند مانع جریان مهاجرت نخبگان ش��ود، 
افزود: اگر دولت بخواهد برای ۸۰۰ نفر اشتغال ایجاد کند، 
۵۰۰ میلیارد باید هزینه کند ولی با کارخانه  فناوری تنها 
۱۰۰ میلیارد هزینه خواهد شد. تبریز جوانان مستعدی 
دارد و نفرات برتر علمی کش��ور از این شهر هستند که 

یکی از موضوعات مهم در این حوزه اشتغال است.
وی م��کان مورد نظر برای راه اندازی کارخانه نوآوری 
را هشت سوله از پارک باغشمال عنوان کرد و گفت: این 
کارخانه باید نزدیک به دانش��گاه باشد. فارغ التحصیلان 

دانشگاهی به خصوص بعد از مقطع دکترا، ارتباط خود 
را با دانش��گاه قطع می کنند. این مکان به مرکز ش��هر، 
دانش��گاه و... نزدیک اس��ت و می تواند ارتباط موثری با 
دانشگاه داشته باشد. تلاش داریم پارکینگی با ظرفیت 
یک هزار دستگاه در آن محدوده ایجاد کنیم تا ترافیک 
مطرح شده نیز حل می شود. هوشیار ادامه داد: تبریز در 
حوزه صنایع فناورانه با شهری مثل اصفهان گاهی پنج 
برابر فاصله دارد و با احداث این کارخانه سرانه شهری از 
نظر بهره مندی مردم از حوزه آی تی نیز افزایش می یابد. 
این هشت سوله برای این حوزه ناچیز است و باید به فکر 
فضاهای جدید باشیم. به گفته شهردار تبریز، شهرداری 
تهران پهنه ای برای این کار تعیین کرده است و عوارض 
س��اختمان های فناورانه را رایگان کرده و ما نیز در حال 

مطالعه این موضوع هستیم.
معرفی تبریز به عنوان ش�هر پیش�رو در حوزه 

فناوری

شهرام دبیری، عضو ش��ورای اسلامی شهر تبریز نیز 

در خصوص ل��زوم راه اندازی کارخان��ه نوآوری تصریح 
ک��رد: نوآوری در ایران نوپا بوده و اگر بهتر عمل نکنیم، 
نیروهای متخصص ما در دیگر کشورها جذب می شوند. 
باید زمینه را فراهم کرده و مانع از جذب فکرهای خلاق 

توسط کشورهای پیشرفته دنیا باشیم.
وی اس��تفاده از فناوری را به معنی تولید ثروت برای 
کشور دانست و افزود: می توانیم تبریز را به عنوان شهری 
پیشرو در این حوزه معرفی کنیم. مشارکت شهرداری در 
این زمینه مطلوب اس��ت و باید بستری برای حمایت از 

شرکت های کوچک و بزرگ باشد.
فعالیت ۹۰۰ شرکت نوآوری در آذربایجان شرقی

مش��اور فناوری و نوآوری اس��تاندار آذربایجان شرقی 
نیز در این جلسه از ضرورت ایجاد فضای فیزیکی برای 
س��ه هزار شرکت در سطح استان خبر داد و گفت:۹۰۰  
شرکت نوآوری در آذربایجان شرقی وجود دارد که ۲۸۰ 

مورد آن مربوط به شرکت های دانش بنیان است.  
عبدالرض��ا ف��لاح ادام��ه داد: تبریز دارای رتبه س��وم 

دانش بنیان و فناوری در کش��ور است. ۹ کارخانه نوآوری 
در س��طح کشور فعال بوده و چهار کارخانه نیز در دست 
ساخت است. امیدوارم با همت شهردار تبریز بتوانیم بهتر از 
دیگر شهرها این کارخانه را راه اندازی کنیم. فلاح، کارخانه 
نوآوری در ش��هرها را رویکردی جدید در حوزه توس��عه 
ش��هری و فناوری عنوان کرد و افزود: ن��وآوری، کاربری 
جدیدی اس��ت که تعریف ش��ده و در ماده صد نیز ارائه 
می شود. هدف این است که از بافت های قدیمی ارگانیک 
و موجود، بتوان طرح هایی مبتنی بر خلاقیت نوآوری و با 
حداقل سرمایه گذاری نقاط کانونی در شهر ایجاد شود و 

کسب و کارهای نوآورانه در شهر ایجاد شود.
جوانان خلاق دسترسی به کارخانه های فناوری 

و مراکز رشد ندارند

در ای��ن بین رئیس بنی��اد نخبگان آذربایجان ش��رقی نیز 
خاطرنش��ان کرد: جوانان خلاقی در تبریز داریم که دسترسی 
به کارخانه های فناوری و مراکز رش��د ندارند. در فضای شهری 
باید بسترس��ازی لازم برای کمک به ای��ن افراد را انجام دهیم. 
مه��رداد امامی ادامه داد: برای تحقق این کار، باید تمام عوامل 
مرتبط دس��ت در دس��ت هم دهند و شهرداری تنها نباشد. با 
تدبیر اس��تاندار آذربایجان ش��رقی، هم افزایی بین بخشی بین 
دس��تگاه های ذیربط با حوزه فناوری ایجاد ش��ده است. سعید 
جعفری راد، رئیس پارک علم و فناوری آذربایجان ش��رقی نیز 
اظهار کرد: راه اندازی کارخانه نوآوری تبریز اگر محقق ش��ود، 
جزو آخرین ها خواهد بود و بر همین اساس باید بهترین باشد. 
وی افزود: اگر این هشت سوله به حوزه صنایع نرم و هویت ساز 
اختصاص یابد و هنرهای ایرانی اسلامی با عنصر فناورانه محقق 
شود، به دوهدف می رسیم. بدین ترتیب ضمن سود دهی برای 
جوانان، فرهنگ س��ازی نیز صورت می گیرد.   در نهایت طی 
جلسه روز یکشنبه شورای اسلامی شهر تبریز لایحه شهرداری 
تبریز مبنی بر مش��ارکت شهرداری تبریز در ایجاد و راه اندازی 
کارخان��ه نوآوری در ۸ س��وله پارک باغش��مال به صورت یک 
فوریت اعلام وصول شد و در ادامه یک فوریت لایحه به تصویب 

رسیده و به کمیسیونهای فناوری و حقوقی ارجاع داده شد.

افزایش سرانه بهره مندی شهروندان از حوزه آی تی با احداث کارخانه نوآوری

مصرف برق بخش صنعت رکورد زدگرامیداشت هفته کارگر با چاشنی پیگیری مطالبات صنفی
برگزاری نشست های علمی و تخصصی در حوزه نظام دستمزد و کار شایسته و برگزاری جشنواره 
امتنان از کارگران و گروه های کار نمونه با هدف نکوداشت هفته کارگر و تجلیل از تلاشگران عرصه 
کار و تولید، پیگیری مطالبات صنفی و ش�غلی کارگران، از مهمترین برنامه های پیش بینی شده در 

هفته کارگر امسال خواهد بود.
به گزارش ایس��نا،  پنجم تا یازدهم اردیبهشت ماه هر سال در تجلیل از مقام کارگران و تلاشگران عرصه تولید با 
عنوان "هفته کارگر" نامگذاری شده است. به همین مناسبت برنامه های متعدد و متنوعی با هدف تبیین نقش موثر 
کارگران در فعالیت های اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی،  اهمیت سرمایه های انسانی در بنگاه های تولیدی و پیگیری 
مطالبات صنفی و شغلی کارگران برگزار می شود. برگزاری سلسله نشست های علمی و تخصصی در خصوص کار 
شایسته، مشاغل نوین، پیمان های دسته  جمعی کار، بهره وری و نظام دستمزد منصفانه با مشارکت موسسه کار و 
تأمین اجتماعی از جمله برنامه هایی است که برای این هفته درنظر گرفته شده است. در همین راستا علی حسین 
رعیت��ی فرد - معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرده اس��ت که تمام برنامه های مرتبط با 
بزرگداشت هفته کار و کارگر در ادارات  کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با حضور و مشارکت همه جانبه نمایندگان سازمان های کارگری و کارفرمایی طراحی و عملیاتی می شوند و رویکرد 
سه جانبه گرایی در هفته کارگر امسال در عالی ترین سطح ممکن نمایان خواهد شد. وی با اشاره به نقش کلیدی 
جامعه کارگری در تحقق ش��عار س��ال می گوید: کارگران به عنوان مهم ترین عامل انسانی تولید کالا و خدمات، با 
اخلاق حرفه ای، وجدان و انضباط کاری و مهارت آموزی حین کار نقش��ی بی بدیل در افزایش کارآیی و اثربخش��ی 
بنگاه های کسب وکار، کاهش قمیت تمام شده محصولات، مهار تورم و رشد کمی و کیفی تولید برعهده دارند. رعیتی 
فرد با موثر خواندن نقش س��ازمان های کارگری و کارفرمایی در هدایت نیروی کار و پایداری بنگاه های اقتصادی 
تاکید دارد که با همکاری س��ازمان های کارگری و کارفرمایی در جهت پیگیری مطالبات صنفی و شغلی کارگران 
و توسعه خدمات و حمایت های اجتماعی این قشر از جامعه اقداماتی صورت خواهد گرفت. همچنین محمد رضا 
چکشیان - معاون فرهنگی اجتماعی وزیر کار رویکرد امسال در برگزاری هفته کارگر را مشارکت گسترده و پررنگ  
تش��کل های کارگری و بهره مندی از ظرفیت آنها و توجه ویژه به رویکرد نخبگانی در حل مس��ائل جامعه کارگری 

عنوان کرده است.

بر اس�اس جدیدترین گزارش شرکت مدیریت شبکه برق ایران، مصرف برق در بخش صنعت در 
ساعت ۱۹ و ۳۱ دقیقه شب گذشته به عدد ۶ هزار و ۱۲۰ مگاوات رسید.

به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، مصرف برق در کش��ور با گرم شد تدریجی هوا روند افزایشی خود را آغاز 
گرفته و بر همین اساس وزارت نیرو از همین روزها برنامه های خود برای رعایت مدیریت مصرف در تابستان 

گرم را آغاز کرده است.
این روزها که هنوز بخش خانگی به س��مت اس��تفاده از وسایل سرمایشی نرفته است، مصرف برق در بخش 
مولد کش��ور یعنی بخش صنعت به اوج رس��یده که به عقیده کارشناس��ان این مصرف در محل درست انجام 
می شود. بر اساس تازه ترین گزارش شرکت مدیریت شبکه برق ایران، بخش صنعت شب گذشته با مصرف ۶ 
هزار و ۱۲۰ مگاوات برق رکورد این بخش را شکست؛ این در حالی است که میزان مصرف این بخش در روز 

گذشته و در ساعت ۱۲ و ۵۰ دقیقه پنج هزار و ۵۰۴ مگاوات بوده است.
در همی��ن رابطه پیش تر س��خنگوی صنعت برق گفته ب��ود: در نظر داریم از همین ابتدای س��ال جدید با 
همکاری وزارت صمت و حضور انجمن ها و سندیکاهای مختلف از سمت تولیدکنندگان، بتوانیم برنامه تنظیم 
انرژی مورد نیاز صنایع را به ش��کلی داش��ته باشیم که در راستای تحقق شعار سال، با تحویل انرژی پایدار به 
این بخش از کش��ور کمک کنیم. وی اضافه کرد: از جمله اقدام هایی که س��ال گذشته انجام شد این بود که از 
حدود ۶۳۰ هزار واحد صنعتی، ۵۸۰ هزار واحد هیچ محدودیتی برای مصرف برق نداش��تند. برنامه برای ۵۰ 

هزار واحدی که صنایع انرژی بر بودند و شهرک های صنعتی نیز به طور شفاف و مشخص اجرا شد.
س��خنگوی صنعت برق افزود: ش��اخص هایی که رئیس جمهوری در حضور رهبر معظم انقلاب در خصوص 
رشد تولید در بخش های مختلف به ویژه صنعت خودروسازی و فولادسازان در سال ۱۴۰۱ عنوان کرد، نشان 
می دهد که در سال گذشته وزارت نیرو همه تلاش خود را برای تحویل انرژی مناسب به بخش صنعت کرده 
اس��ت. وی خاطرنش��ان کرد: به طور قطع با توجه به ناترازی هایی که صنعت برق دارد، امکان اینکه در همه 
ساعت های دوره گرم سال بدون محدودیت انرژی بتوان همه بخش ها را تامین کرد فراهم نیست، اما می توان 
با جابه جایی زمان تعمیرات و استفاده از شیفت دوم و سوم از حداکثر ظرفیت نیروگاه های کشور برای تأمین 

برق پایدار با اولویت بخش تولید استفاده کرد.

افتتاح لندفیل شماره ۲ مرکز پسماند در خرداد سال جاری

شهردار: درخت مصنوعی در تبریز رونمایی می شود

عصرآزادی: ش�هردار تبریز از افتتاح لندفیل ش�ماره ۲ مرکز پس�ماند در خرداد 
س�ال ج�اری خبر داد و گفت: درخ�ت مصنوعی که به جای ۷۵۰ درخت اکس�یژن 

خواهد داد، رونمایی می شود.
عصرآزادی - س��ید سعید پیمان؛ یعقوب هوشیار در یکصد و سی و سومین جلسه شورای 
اس��لامی ش��هر تبریز با بیان اینکه شیرابه پس��ماند تبریز به مدت ۲۷ سال به کؤمور چایی 
س��رریز می ش��د، اظهار کرد: با اقدامات انجام یافته برای اولین بار، در سال ۱۴۰۱ حتی یک 

قطره شیرابه پسماند به کؤمور چایی سرریز نشده است.
وی با اش��اره به اینکه شهرداری تبریز اکیپ های محیط زیستی دارد که از شیرابه پسماند 
نمونه برداری می کند، گفت: س��ال گذشته شهرداری تبریز دو مشکل و معضل مهم پسماند 

را حل کرده و در این راستا دو پیمانکار پسماند خلع ید شده است.
هوش��یار از برنامه ریزی برای کاهش ۲۰۰ تنی روزانه میزان زباله تبریز خبر داد و افزود: 
پیش از این روزانه نزدیک به یک هزار تن پس��ماند بدون تفکیک به دفن می رفت و قبل از 
مدیریت فعلی، سازمان محیط زیست هر سه ماه یک بار درباره شیرابه ها اخطار داده بود اما 

در سال ۱۴۰۱ هیچ اخطاری صادر نشده است.  
وی با اشاره به اینکه شهرداری تبریز در سال گذشته ۵۰ هزار تن نمک را در جریان بارش 
های زمس��تانی حذف کرد، از رونمایی از درخت مصنوعی که به جای ۷۵۰ درخت اکسیژن 

خواهد داد، خبر داد.
ش��هردار تبریز حوزه محیط زیست را از جمله دغدغه های مهم مدیریت شهری اعلام کرد 

و گفت: لندفیل شماره ۲ پسماند خرداد سال جاری افتتاح می شود.
وی با اعلام اینکه ش��هرداری تبریز در حوزه پسماند برنامه مشخصی دارد، ابراز امیدواری 
کرد که با حمایت شورای اسلامی شهر، شهرداری بتواند بر قول خود مبنی بر کاهش تولید 

۲۰۰ تنی زباله در روز عمل کند.

 مخالفت مجلس با فوریت بررسی لایحه ایجاد 
سازمان بازرگانی

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تقاضای فوریت بررسی لایحه ایجاد سازمان 
بازرگانی و تنظیم بازار مخالفت کردند.

به گزارش ایس��نا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جریان جلسه علنی امروز مجلس 
تقاضای دولت برای بررسی لایحه ایجاد سازمان بازرگانی و تنظیم بازار به صورت دو فوریتی 
را بررسی کرده و در نهایت با این تقاضا مخالفت کردند. در ادامه نمایندگان با تقاضای دولت 
مبنی بر بررس��ی این لایحه به ص��ورت یک فوریتی نیز مخالفت کردن��د.  در نهایت رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی اعلام کرد این لایحه به صورت عادی در مجلس مورد بررسی قرار 

خواهد گرفت.

چرا قیمت نهایی گندم اعلام نمی شود؟
با وجود گذش�ت چند هفته  از اظهارنظرهای مسئولان مربوطه در خصوص قیمت 
خرید تضمینی گندم، اما هنوز وزارت جهادکش�اورزی به صورت رس�می قیمت را 
اعلام نکرده و مش�خص نیست که آیا قیمت گندم اصلاح شده یا همچنان بر روال 

سابق خواهد بود؟
به گزارش ایس��نا، چند هفته ای می ش��ود که در مورد اصلاح قیمت خرید تضمینی گندم 
و قیمت های احتمالی خبرهای متعددی منتش��ر می شود و شاید حدود یک ماهی می شود 
که کشاورزان چشم  به راه قیمت نهایی گندم هستند تا براساس آن برای کشت سال زراعی 
بعد برنامه ریزی و با قیمت های جدید محصولات خود را به فروش برس��انند، اما هنوز وزارت 
جهادکش��اورزی به صورت رس��می در این خصوص اظهار نظری نکرده  و مشخص نیست که 
آیا قیمت گندم اصلاح شده یا همچنان بر روال سابق است و علت این تعلل در تصمیم گیری 

چیست و آیا انتصابات در وزارت جهادکشاورزی بر این تصمیم گیری سایه افکنده است؟
عطاالله هاشمی_ رئیس بنیاد ملی گندمکاران  _ در پاسخ به اینکه چرا تصمیم گیری های 
نهایی در مورد قیمت گندم به صورت رسمی اعلام نمی شود؟ گفت:به دلیل تغییر در کابینه 
دولت و تغییر وزیر جهادکش��اورزی این موضوع به تعویق افتاده و سرپرست جدید هم هنوز 
جلس��ه ای در این خصوص تش��کیل نداده اس��ت. وی ادامه داد: تصمی��م گیری در خصوص 
قیم��ت خرید تضمینی گندم باید با حضور مقام عالی وزارت باش��د و توس��ط آن نیز اعلام 
ش��ود. رئیس بنیاد ملی گندمکاران اضافه کرد: هر روزی که می گذرد و قیمت جدید گندم 
اعلام نمی ش��ود فرصت را از دس��ت می دهیم، خرید گندم کاهش می یابد و نیاز به صادرات 

نیز بیشتر می شود.   

بررس�ی وضعیت اش�تغال در اس�تان های 
کشور طی فصل بهار سال ۱۴۰۱ نشان می دهد 
که رشد اش�تغال نسبت به مدت مشابه سال 
گذش�ته در ۱۴ اس�تان روند افزایشی و در ۳ 

استان ثابت مانده است.
به گ��زارش ایرن��ا، طبق نتایج ط��رح آمارگیری 
نیروی کار زمس��تان در ۱۴۰۱ توس��ط مرکز آمار 
ایران نشان می دهد که جمعیت شاغلان ۱۵ ساله 
و بیش��تر در این فصل ۲۳ میلیون و ۴۳۶ هزار نفر 
بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل ۲۶۳ هزار 

نفر افزایش داشته است.
در زمس��تان ۱۴۰۱، ب��ه می��زان ۴۰,۵ درص��د 
جمعیت ۱۵ ساله و بیش تر، از نظر اقتصادی فعال 

بوده ان��د، یعنی در گروه ش��اغلان یا بی��کاران قرار 
گرفته اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادی 
حاکی از آن اس��ت ک��ه این نرخ نس��بت به فصل 
مشابه در س��ال قبل )زمستان ۱۴۰۰( ۰.۱ درصد 
افزایش یافته است. بررسی سهم جمعیت ۱۵ ساله 

و بیش تر دارای اش��تغال ناقص نش��ان می دهد که 
در زمس��تان ۱۴۰۱، ٩,۵ درصد جمعیت ش��اغل،  
به دلایل اقتصادی )فص��ل غیرکاری، رکود کاری، 
پیدانکردن کار با ساعت بیش تر و…( کم تر از ۴۴ 
س��اعت در هفته کارکرده و آم��اده برای انجام کار 
اضافی بوده اند. این در حالی است که ۳۵.۶ درصد 
از شاغلین ۱۵ ساله و بیش تر، ۴٩ ساعت و بیش تر 
در هفته کار کرده اند. بررسی اشتغال در بخش های 
عم��ده اقتصادی نش��ان می دهد که در زمس��تان 
۱۴۰۱، بخش خدمات ب��ا ۵۳,٧ درصد بیش ترین 
س��هم اش��تغال را به خود اختصاص داده است. در 
مراتب بعدی بخش ه��ای صنعت با ۳۳.۲ درصد و 

کشاورزی با ۱۳.۰ درصد قرار دارند.

تداومروندافزایشیاشتغالدرنیمیازاستانها

شهرام دبیری

سعید جعفری راد

یعقوب هوشیار

عبدالرضا فلاح


